
Protokół

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
w dniu  22  stycznia  2020 roku o godzinie 1400 w  sali posiedzeń

nr 24 w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Kowalewie Pomorskim
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 5 radnych
obecnych - 4 radnych
nieobecni - 1 – Piotr Sęk
oraz zaproszeni goście.
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Ryszard Lipiński

Przewodniczący Komisji Ryszard Lipiński –  o godzinie 1400otworzył posiedzenie Komisji i po
powitaniu  radnych  i  zaproszonych  gości  stwierdził  kworum  pozwalające  na  podejmowanie
prawomocnych decyzji. 
W dalszej części Przewodniczący poinformował, że wszyscy otrzymali porządek posiedzenia, który
przedstawia się następująco: 

III   Proponowany porządek posiedzenia:  

Porządek posiedzenia:
1. Sprawy regulaminowe.
2. Rozpatrzenie petycji z dnia 02.12.2019 r. w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów 
prawa miejscowego.
3. Rozpatrzenie petycji z dnia 06.12.2019 r. w interesie publicznym w zakresie zmiany
przepisów prawa miejscowego.
4. Zapytania, sprawy różne.
5. Zakończenie. 
                       

Ad.2. Rozpatrzenie petycji z dnia 02.12.2019r.

Przewodniczący Komisji  Ryszard Lipiński  –  poinformował,  że posiedzenie  Komisji  zwołano
celem rozpatrzenia petycji złożonych przez Panią adwokat Renatę Sutor - wszyscy radni otrzymali
wraz z zaproszeniami materiał do zapoznania.
W dniu 2 grudnia 2019 r. do Rady Miejskiej  wpłynęła petycja Pani  Renaty Sutor wnioskującej
o zmianę przepisów prawa powszechnie obowiązującego podatkowego, cywilnego, gospodarczego,
mediów,  postępowania  cywilnego,  zbiórek  publicznych,  rodzinnego,  społecznego   i  Karnego
wykonawczego, a także zmianę przepisów prawa miejscowego. Aby miejsca publiczne na terenie
Gminy  służące  jako  parkingi  przed  wszystkimi  Kościołami,  cmentarzami  oraz  szpitalami  były
nieodpłatne oraz by w szpitalach ceny sprzedawanych produktów żywnościowych nie przekraczały
cen detalicznych obowiązujących w zwykłych sklepach i bezpłatnych parkingów przed szpitalami –
zwłaszcza  przed  szpitalami  dziecięcymi.  Treść  petycji  przekazano  Burmistrzowi  z  prośbą
przygotowania  i  przedstawienia  informacji,  oraz  zajęcia  stanowiska  w  sprawie  będącej
przedmiotem petycji umożliwiających zajęcie stanowiska przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji.
W  odpowiedzi  Burmistrz  Miasta  poinformował,  że  na  terenie  gminy  Kowalewo  Pomorskie
wszystkie  parkingi  położone  na  terenach  gminnych  są  bezpłatne  i  ogólnodostępne.   Nie  ma
przepisów prawa miejscowego, które to regulują.  Ponadto w gminie Kowalewo  Pomorskie nie
funkcjonuje szpital. W ocenie Burmistrza w tym zakresie petycję należy rozpatrzyć negatywnie. 
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W pozostałym zakresie  dotyczącym przepisów prawa  powszechnie  obowiązującego  w zakresie
punktów 2-17 petycja została przekazana do organu właściwego tj. Kancelarii Sejmu.
W dalszej części Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zajęcie stanowiska przez Komisję.

Radny  Stanisław  Kaznowski –  poinformował,  że  jego  zdaniem  obie  petycje  są  niezasadne.
Parkingi  na  naszym  terenie  są  nieodpłatne,  szpitali  nie  ma,  słusznie,  że  pozostałe  punkty
skierowano do organów wyższych. 

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że w przeszłości składał już tej treści wniosek lecz nie
uzyskał  on  aprobaty  byłego  Burmistrza.  Wnioskuje  o  zabezpieczenie  na  ul.  Plac  Wolności
/naprzeciw  posterunku  Policji/  5-6  miejsc  parkingowych  w  godzinach  800-1500  dla  pacjentów
korzystających  z  Niepublicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  w  tym  dwa  miejsca  dla  osób
niepełnosprawnych.
W odniesieniu do złożonej petycji stwierdził, że jest ona bezzasadna, parkingi u nas są bezpłatne. 

Radny Stanisław Kaznowski - zawnioskował, że może należy wystąpić do Pana Tomaszewskiego
o możliwość objeżdżania budynku NZOZ tj. wjeżdżania na teren NZOZ z możliwością objazdu
i  zatrzymania przy windzie w celu ułatwienia pacjentom możliwości  skorzystania  z  NZOZ, po
czym wyjazdu z terenu NZOZ. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski:  poinformował, że jest to do sprawdzenia, obecnie OPS już
jest w nowej siedzibie i nie ma tam już klientów opieki. Dodał, że zostanie to sprawdzone /zapisy
jakie są w akcie własności/  również pod kątem objeżdżania budynku – jest to zasadne. Burmistrz
poinformował również, że do tej pory parking przy budynku UM był w dni robocze czynny do 21 00

godziny, obecnie jest już decyzja, że będzie on również czynny w weekend  do godziny 2100.

Radna Hanna Kalinowska – dodała, że w ostatnim czasie często korzysta z rehabilitacji i pacjenci
narzekają,  szczególnie  osoby niepełnosprawne,  że nie  można nigdzie zaparkować samochodem,
a na teren NZOZ jest zakaz wjazdu. 

Przewodniczący  Komisji  Ryszard  Lipiński  –  wobec  braku  dalszej  dyskusji poprosił
o przegłosowanie kto z Radnych uważa petycję za bezzasadną.
Radni jednogłośnie 4 glosami „za” stwierdzili że skarga jest bezzasadna. 

Ad.3. Rozpatrzenie petycji z dnia 06.12.2019r.

Przewodniczący Komisji  Ryszard Lipiński –  poinformował, że w dniu 06 grudnia 2019 r.  do
Urzędu  Miejskiego  wpłynęła  petycja  w  pkt  1.  wnioskuje  się  o  zmianę  przepisów  prawa
miejscowego w zakresie utworzenia w Gminie miejsca gdzie można bezpłatnie zaparkować wraz
z zaznaczeniem takiego miejsca – znakiem drogowym parkingu z dopiskiem bezpłatny. Ponadto
uważa,  że  w  każdej  Gminie  powinny  być  utworzone  takie  parkingi,  po  to  aby  turysta  albo
mieszkaniec  danej  Gminy mógł  spokojnie  zostawić  samochód i  zwiedzać  miasto  lub  załatwiać
różne  sprawy.  Postuluje  również,  aby  przed  Sądami,  Gminami,  Starostwami,  Urzędami
Skarbowymi  i  innymi  urzędami  publicznymi  były  parkingi  bezpłatne.  W pkt  2.   petycji  prosi
o  poparcie  w  formie  uchwały  skierowanej  do  Konferencji  Episkopatu  Polski  złożonej  przez
wnoszącą  petycję  -  petycji   wysłanej  do  Konferencji  Episkopatu  Polski  o  dokonanie  pełnej
Intronizacji Jezusa Chrystusa na Króla Polski.
Przewodniczący Komisji poprosił o zajęcie głosu Panią Zastępcę Burmistrza Ilonę Rybicką.
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Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  -  poinformowała,  że  wszyscy  Rani  otrzymali  wraz
z zaproszeniem treść tej  petycji  więc nie będzie jej  odczytywać.  Poinformowała,  że jest  w tej
sprawie opinia Radcy Prawnego, który przychyla się do tego, aby petycję uznać za bezzasadną
w związku z tym, że przedmiot żądania nie mieści się w zakresie kompetencji organów gminy. Nie
jest  również  zgodny  z  zapisami  Konstytucji,  art.  25  ust.2  mówi,  że:  „władze  publiczne
Rzeczpospolitej  zachowują  bezstronność  w sprawach przekonań  religijnych  światopoglądowych
i filozoficznych zapewniając swobodę ich wyrażania w życiu publicznym”. Dodała, że nie dotyczy
to też sprawy publicznej i nie jest kierowane do organów władzy publicznej. Petycja w tej sprawie
została  skierowana  do  dużej  liczby  jednostek  samorządowych,  które  również  w  ten  sposób
ustosunkowują się do tej petycji. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski: poinformował, że nie jest to nowa sprawa, ponieważ jeszcze
jako Szef Solidarności spotkał się z podobną petycją i wówczas pokusił się o zasięgnięcie opinii
w tej sprawie ze strony kościoła – Kurii Biskupiej w Toruniu. Stanowisko kościoła w tej sprawie
było przystępne, iż Jezus Chrystus jest Królem całego Świata i żadną uchwałą  nie uczynimy Go
Królem Polski czy Czech itp.. Strona kościelna wyraziła swoje jasne stanowisko w tej sprawie, aby
się tym nie zajmować 

Radny Jerzy Koralewski –  poinformował, że jeżeli chodzi o punkt pierwszy. Gmina już dawno
wyszła naprzeciw temu co zawiera petycja – punkt informacji turystycznej mieści się w MGOK,
jest również bezpłatny parking. Gmina spełnia warunki jeżeli chodzi o punkt pierwszy. Dodał, że
zainteresuje się tym jak odpowiedział na tą petycję Powiat Golub-Dobrzyń. Na terenie Szpitala jest
płatny parking. Dodał, że zgadza się z tym co powiedziała Zastępca Burmistrza i z uzasadnieniem
Radcy Prawnego.  Zgadza  się  również  z  wypowiedzią  Burmistrza  Miasta,  jeżeli  petycja  byłaby
rozpatrywana teologicznie to jest inna sprawa – skarga jest niezasadna.   

Przewodniczący  Komisji  Ryszard  Lipiński  –  wobec  braku  dalszej  dyskusji poprosił
o przegłosowanie kto z Radnych uważa petycję za bezzasadną.
Radni jednogłośnie 4 glosami „za” stwierdzili że petycja jest bezzasadna. 

Ad.4. Zapytania, sprawy różne.
Nie zgłoszono.

Ad.5. Zakończenie.
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 4525 zamknął posiedzenie
Komisji.

Protokół zawiera 4 kolejno ponumerowane strony.

Protokołowała:
D.Pilarska-Mądry

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
              SKARG,WNIOSKÓW I PETYCJI

          /-/  Ryszard  Lipiński




